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Het raadslid mevrouw Klokkenburg-Reedeker heeft op 1 december 2022 een brief met daarin acht 

vragen aan de voorzitter van de gemeenteraad gericht. 

Overeenkomstig artikel 30 van het reglement van orde voor vergaderingen en andere werkzaamheden 

van de raad, beantwoordt het college deze vragen als volgt. 

 

Deze week maakte het Leger des Heils bekend dat het aantal daklozen in een jaar tijd met bijna een  

kwart is toegenomen. Onder jongeren ligt die toename nog hoger. Ten opzichte van vorig jaar 

klopten 50 procent meer jongeren tussen de 18 en 22 jaar aan bij het Leger des Heils voor hulp1 

Het duurt vaak maanden voordat deze jongeren door kunnen stromen door een tekort aan geschikte 

woningen.  

 

1. Is het college bekend met de cijfers die het Leger des Heils afgelopen week publiceerde over  

het toegenomen aantal dakloze mensen?  

 

Ja.  

 

2. Herkent het college het beeld dat het aantal dakloze mensen is toegenomen en specifiek het  

aantal dakloze jongeren?  

 

Het artikel betreft de Amsterdamse situatie. Zoals aangeven in de voortgangsrapportage (RIS312662) 

zien we ook in Den Haag een stijging van dakloosheid bij jongeren tot 27 jaar. Het aantal unieke 

jongeren waarvoor een traject is gestart steeg de afgelopen jaren van 399 in 2018 naar 547 personen in 

2022.  

 

3. Hoeveel jongeren zijn er bij de gemeente bekend die op dit moment dak- of thuisloos zijn? 

 

In 2022 waren er 547 jongeren bekend bij het Daklozenloket en JIT.  

 

4. Kan het college aangeven hoeveel dakloze jongeren er in de afgelopen 3 jaar naar passende  

huisvesting zijn begeleid? Wat is er nodig om dit aantal omhoog te krijgen? 

 

Wanneer jongeren uitstromen kan dat gebeuren naar verschillende vormen van onderdak. Dat kan 

gaan om een andere zorginstelling, maar ook doordat onderdak is gevonden binnen het eigen netwerk. 

Doordat een deel van de jongeren zelf het vinden van huisvesting regelt, is niet te registreren wat de 

precieze aantallen zijn. Met name het vergroten van de beschikbaarheid van woningen zou op dit 

moment het beste helpen om meer jongeren in passende huisvesting te kunnen voorzien.  
 
1 https://www.trouw.nl/binnenland/leger-des-heils-aantal-daklozen-vooral-jongeren-stijgt-

schrikbarend~bcb19c76/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F  

https://www.trouw.nl/binnenland/leger-des-heils-aantal-daklozen-vooral-jongeren-stijgt-schrikbarend~bcb19c76/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
https://www.trouw.nl/binnenland/leger-des-heils-aantal-daklozen-vooral-jongeren-stijgt-schrikbarend~bcb19c76/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
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5. Hoe lang duurt het gemiddeld voor een jongere vanuit de opvang doorstroomt naar een 

geschikte woning?  

 

Gemiddeld verblijven jongens ongeveer 8 ½ maand in de basisopvang, voor vrouwelijke dakloze 

jongeren is dit een maand korter (eerste drie kwartalen 2022). Uitstroom naar woningen wordt niet 

apart geregistreerd. 

 

Dakloosheid onder jongeren wordt voor een gedeelte veroorzaakt door de abrupte knip tussen 

jeugdzorg en volwassenhulp. Na hun achttiende jaar vallen veel dakloze jongeren in een gat. De 

afgelopen jaren is het hier al veelvuldig over gegaan in de Haagse gemeenteraad.  

 

6. Heeft het college in beeld hoeveel jongeren er in de problemen komen door die knip? Welke 

maatregelen neemt het college om de knip tussen 18- en 18+ te verzachten dan wel weg te 

nemen voor jongeren die uit de jeugdzorg komen?  

 

Het college deelt de zorgen over de knip tussen 18- en 18+. Ook in samenhang met andere factoren op 

het gebied van wonen, zorg, dagbesteding, financiën en toegang tot het netwerk (samen ook wel de ‘Big 

Five’ genoemd) vraagt deze knip de aandacht van het college.  

 

Om de knip te verzachten wordt momenteel het ‘afwegingskader 16-23’(RIS305038, RIS304481) 

gebruikt. Daarmee kan voor jongeren vanaf 16 jaar, naast jeugdhulp of verlengde jeugdhulp ook Wmo 

ondersteuning ingezet worden. Dit afwegingskader is specifiek ontwikkeld om de knip te verzachten. 

 

Om kwetsbare jongeren nog beter te kunnen helpen, verkent het college de mogelijkheden van  

• een aanpak voor jongeren die uit de residentiele jeugdhulp komen met een combinatie van 

monitoring en vroegtijdige inzet van passende hulp; 

• het versterken van de samenwerking tussen SZW (jongerenpunt-070) en JMO in het 

integraal preventie plan, dat momenteel ontwikkeld wordt. 

 

Het op orde hebben van de Big Five en de het wegnemen van drempels voor verlengde jeugdhulp is 

een belangrijk onderwerp in de dialooggesprekken voor de vormgeving van het toekomstperspectief 

jeugdhulp (RIS309034) , die plaatsvinden in februari en maart. De uitkomsten zullen worden 

meegenomen in de gunningsleidraad voor het toekomstperspectief jeugdhulp die in het voorjaar wordt 

gepubliceerd. 

 

7. Is het college bereid om, nu de kostendelersnorm wordt afgeschaft, uitstromende jongeren 

samen te laten wonen, zodat er sneller meer jongeren kunnen worden gehuisvest? Zo nee, 

waarom niet?  

 

De kostendelersnorm is niet afgeschaft. De leeftijd waarop de kostendelersnorm van toepassing is, is 

verhoogd van 21 naar 27 jaar. Dit betekent dat inwonende jongvolwassenen tot 27 jaar niet langer 

meetellen als kostendeler voor de uitkering van huisgenoten (vaak de ouders). Door de wetswijziging 

worden jongeren niet meer gekort op hun uitkering als zij samenwonen. Hierdoor wordt het voor 

jongeren financieel aantrekkelijk om een woning te delen.  

De mogelijkheid van samenwonen van meerdere jongeren, die geen relatie met elkaar hebben, is 

afhankelijk van de jongeren zelf en de toestemming van de verhurende partij. 

 

 

 



Gemeente Den Haag 
 
Ons kenmerk 
OCW/10472733 
 

8. Welke instrumenten zet het college in om de afschaffing van de kostendelersnorm maximaal te 

benutten? Wordt het afschaffen van de maatregelen bijvoorbeeld onder de aandacht gebracht 

van woningbouwcorporaties? Worden met ketenpartners afspraken gemaakt om de doorstroom 

van jongeren uit de opvang te bevorderen? 

 

Het college heeft bijstandsgerechtigden eind 2022 geïnformeerd over deze wetswijziging en de 

gevolgen voor hun uitkering. We benutten deze wetswijziging maximaal, doordat iedereen die hierdoor 

recht heeft op een hogere uitkering deze sinds januari 2023 ontvangt. Informatie over de wetswijziging 

is terug te vinden op de gemeentelijke website met daarin een aantal praktische voorbeelden 2om de 

gevolgen voor verschillende situaties in beeld te brengen. Versterking van de uitstroom is een van de 

aandachtsgebieden bij de actualisatie van het tienpuntenplan. Daarin betrekken we benodigde 

aanvullende afspraken met de ketenpartners.  

 

Het college van burgemeester en wethouders, 

de secretaris, de burgemeester, 

 

Ilma Merx Jan van Zanen 

 

 
2 https://www.denhaag.nl/nl/werk-bijstand-en-uitkering/uitkering-of-bijstand/regels-bijstandsuitkering-1/kostendelersnorm-voor-

bijstandsgerechtigden.htm#:~:text=De%20kostendelersnorm%20gaat%20ervan%20uit,niet%20meer%20mee%20als%20kostendeler  

https://www.denhaag.nl/nl/werk-bijstand-en-uitkering/uitkering-of-bijstand/regels-bijstandsuitkering-1/kostendelersnorm-voor-bijstandsgerechtigden.htm#:~:text=De%20kostendelersnorm%20gaat%20ervan%20uit,niet%20meer%20mee%20als%20kostendeler
https://www.denhaag.nl/nl/werk-bijstand-en-uitkering/uitkering-of-bijstand/regels-bijstandsuitkering-1/kostendelersnorm-voor-bijstandsgerechtigden.htm#:~:text=De%20kostendelersnorm%20gaat%20ervan%20uit,niet%20meer%20mee%20als%20kostendeler

